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Bemalingswerken  -  Opvang grondwater

De laatste jaren merkten we dat Vlaanderen bijzonder kwetsbaar is voor waterschaarste.

Bemalingswerken verlopen in de meeste gevallen volgens de gangbare werkwijze: al het 
water van de bovenste grondlaag wordt rechtstreeks naar het riool gepompt. Duizenden 
liters kostbaar water gaan zo verloren.

Een voorstel om dit water niet te verspillen, zou kunnen zijn om het weggepompte water 
in containers of citernes op te vangen en beschikbaar te stellen voor bijvoorbeeld 
landbouwers.

In De Standaard van 20 augustus 2019 staat een artikel over de gemeente Bierbeek. 
Men denkt er aan om voor toekomstige werken in dit verband bepaalde regels op te 
leggen.

De opvang van grondwater bij bemalingswerken is op dit moment geen evidentie in 
Vlaanderen; het is aan de gemeente om zulke regels op te stellen.

1. Wordt overwogen om de opvang van grondwater bij bemalingswerken 
Vlaanderenbreed decretaal vast te leggen? Waarom wel/niet?

2. Wordt advies verleend aan steden en gemeenten voor de opvang van grondwater bij 
bemalingswerken? Welk advies wordt gegeven?
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VLAAMS MINISTER VAN OMGEVING, NATUUR EN LANDBOUW

ANTWOORD
op vraag nr. 38 van 29 augustus 2019 
van FREYA PERDAENS

1. Een evaluatie van de bestaande wetgeving rond bemalingen is opgenomen als actie in 
het actieplan droogte en wateroverlast. De haalbaarheid en wenselijkheid om meer in 
te zetten op het nuttig hergebruiken van bemalingswater zal in dit kader worden 
bekeken. Hierbij mag de kwaliteit van het bemalingswater niet uit het oog verloren 
worden. Het bemalingswater heeft immers niet altijd de gewenste kwaliteit voor 
hergebruik voor elke toepassing, vooral in stedelijke context. Daarnaast is het niet 
steeds mogelijk om een ‘nuttig’ gebruik te identificeren en kunnen er ook werfspecifieke 
operationeel technische en logistieke knelpunten zijn die een gebruik van het 
bemalingswater bemoeilijken. Het is daarom van belang om dit grondig te evalueren 
alvorens een generieke regeling te voorzien.

2. Specifiek advies omtrent het hergebruik van bemalingswater wordt nu niet gegeven. 
Via de Vereniging van Vlaamse Steden en Gemeenten werd er op 15 juli 2019 een 
informatienota van de Vlaamse Milieumaatschappij verspreid naar de diensten 
Omgeving en de diensten Openbare Werken van de gemeenten om de mogelijkheden 
tot hergebruik te kaderen binnen de bestaande regelgeving.


